

[Text]

## EVIDENCE

[Recorded by Electronic Apparatus]

Thursday, November 21, 1991

• 1107

**The Chairman:** Order please. This is a legislative committee on Bill C-38.

I have a letter from the Speaker of the House, which I would like to read into the record. It is addressed to myself, René Soetens.

Dear René:

Pursuant to Standing Order 113, this is to confirm your appointment as Chairman of the Legislative Committee E on Bill C-38, An Act to provide for the continuance of Telesat Canada under the Canada Business Corporations Act and for the disposal of the shares therein of Her Majesty in right of Canada.

John A. Fraser.

At this point I would like to invite our clerk to read the order of reference.

**The Clerk of the Committee:** It is ordered that Bill C-38, an act to provide for the continuance of Telesat Canada under the Canada Business Corporations Act and for the disposal of the shares therein of Her Majesty in right of Canada, be now a read a second time and referred to legislative committee E.

**The Chairman:** I will try to keep my opening comments very brief. This is my first legislative committee, so if it runs astray I am going to plead lack of experience, and if it runs well it is because I have had good teachers on all the others I have participated in. That is about the sum and substance of my opening comments.

Thank you all for being here. I should introduce the staff of the committee. From the Public Bills office, we have Janice Hilchie, our clerk; from the Office of the Law Clerk and Parliamentary Counsel, Philippe Ducharme, legislative counsel; and from the Research Branch of the Library of Parliament, David Johansen and Eric Adams.

**Mrs. Finestone (Mount Royal):** I would really like to know if due time was accorded to notice for such a meeting. There are rules of parliamentary procedure; I want to know if they were respected, please.

**The Chairman:** I am advised by the clerk that there is no procedure as to notification of legislative committees. The only regulation we must adhere to is that within 48 hours of reference to a legislative committee, we must have our organizational meeting. So there is no specific—

• 1110

**Mrs. Finestone:** There is n° 48-hour notice to the members for such a committee?

**The Chairman:** There has been, I guess, some informal tradition relating to notification, but the only rule to which we must adhere is the one of meeting within 48 hours of reference. There is a rule of 48 hours' notice of a meeting.

[Translation]

## TÉMOIGNAGES

[Enregistrement électronique]

Le jeudi 21 novembre 1991

**Le président:** La séance du Comité législatif sur le projet de loi C-38 est ouverte.

J'ai une lettre du président de la Chambre que j'aimerais vous lire. Elle m'est adressée à moi, René Soetens.

Monsieur,

Conformément aux dispositions de l'article 113 du Règlement, la présente confirme votre nomination à la présidence du Comité législatif E sur le projet de loi C-38, Loi prévoyant la prorogation de Télésat Canada sous le régime de la Loi sur les sociétés par actions et la cession des actions de Sa Majesté du chef du Canada.

John A. Fraser.

J'inviterais maintenant notre greffière à lire l'ordre de renvoi.

**La greffière du comité:** Il est ordonné que le projet de loi C-38, Loi prévoyant la prorogation de Télésat Canada sous le régime de la Loi sur les sociétés par actions et la cession des actions de Sa Majesté du chef du Canada soit maintenant lu une deuxième fois et déferé au Comité législatif E.

**Le président:** Mes observations préliminaires seront brèves. C'est mon premier comité législatif, et si cela ne se passe pas bien, j'invoquerai mon manque d'expérience, mais si tout va bien, ce sera parce que j'ai eu de bons modèles dans tous les autres comités auxquels j'ai participé. C'est à peu près tout ce que je voulais dire.

Merci d'être venus. Je vais maintenant vous présenter le personnel du comité. Du Bureau des projets de loi d'intérêt public, Janice Hilchie, notre greffière; du Bureau du légiste et conseiller parlementaire, Philippe Ducharme, conseiller législatif; et du Service de recherche de la Bibliothèque du Parlement, David Johansen et Eric Adams.

**Mme Finestone (Mount Royal):** J'aimerais vraiment savoir si l'on a respecté le préavis normal pour une telle séance. Il y a un Règlement, et j'aimerais savoir s'il a été respecté.

**Le président:** La greffière m'avise qu'il n'y a pas de règlement pour ce qui est des préavis à donner pour les comités législatifs. La seule règle à respecter, c'est que nous devons tenir une séance d'organisation dans les 48 heures suivant un ordre de renvoi à un comité législatif. Il n'y a rien de précis. . .

**Mme Finestone:** Il n'est pas prévu un préavis de 48 heures pour la tenue d'une telle réunion?

**Le président:** Je crois que l'on a en fait peut-être suivi certaines traditions officieuses à ce sujet, mais la seule règle qu'il nous faille respecter est celle des 48 heures après l'ordre de renvoi. La séance doit être tenue dans les 48 heures suivant l'ordre de renvoi.